
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jaarverslag 2020 

Fractie Nijmegen 

 

 

  



 

2 
 

 

Inhoudsopgave 

Voorwoord .............................................................................................................................................. 3 

Samenstelling van de fractie ................................................................................................................... 4 

Moties & amendementen ....................................................................................................................... 5 

Initiatiefvoorstellen ................................................................................................................................. 8 

Schriftelijke en mondelinge vragen ......................................................................................................... 9 

Successen die we in 2020 vierden ......................................................................................................... 10 

Tot slot ................................................................................................................................................... 12 

 

 

 

 

 

  



 

3 
 

Voorwoord 

Het jaar 2020 heeft voor iedereen in het teken gestaan van de corona-epidemie en de maatregelen die 

zijn genomen om deze te beslechten. Het heeft een hoge impact, niet alleen op leven en welzijn, maar 

ook op de samenleving in brede zin. Ondanks dat is alles op alles gezet om ons leven en ons werk zoveel 

mogelijk door te laten gaan, ook door de Partij voor de Dieren fractie in Nijmegen. De fractie is digitaal 

gaan vergaderen, maar met dezelfde agenda. 

Ook al konden we na afloop van de fractievergadering niet gezellig een biertje drinken met een grote 

schaal nacho’s erbij, we zijn door blijven gaan met aandacht vragen voor een gezonde, groene en sociale 

leefomgeving, voor mens en dier. Daarbij zijn we ook succesvol geweest. Zo heeft de raad op ons 

verzoek de intrinsieke waarde van natuur erkend en worden de groene belangen expliciet meegenomen 

in het regio-overleg, laten we voortaan in Nijmegen zoveel mogelijk de bladeren en de bladblazer liggen, 

werken we aan een grotere keuzevrijheid en gezond voedselaanbod in intramurale instellingen, wordt 

de deelauto verder onder de aandacht gebracht als alternatief voor privébezit en is het gebruik van 

consumentenvuurwerk in Nijmegen niet langer toegestaan. 

Ook hebben we ideeën geagendeerd en voorstellen gedaan die niet door een raadsmeerderheid zijn 

overgenomen, maar dat komt dan op een later moment nog wel. 

 

Het jaar 2020 was een gemankeerd en pijnlijk jaar, maar ook vruchtbaar en actief. Eline, Frank, Tim, Nik, 

Bart, Aletta en ik kunnen met tevredenheid terugkijken. 

  

Michelle van Doorn 

Fractievoorzitter Partij voor de Dieren Nijmegen 
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Fractievolger 

Tim Griemelijkhuijsen 

 

Samenstelling van de fractie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Fractievolger  

Frank de Gram 

Fractievolger 

Nik Linders 

Fractiemedewerker 

Aletta Klanke (tot 1-12-2020) 
 

 

Fractievolger 

Bart Salemans 

Raadslid  

Eline Lauret 

 

Raadslid & fractievoorzitter  

Michelle van Doorn  
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Moties & amendementen 

4 maart - Consumentvuurwerkvrije jaarwisseling in Nijmegen 

Oproep tot een verbod op het afsteken en een beperking van de verkoop van consumentenvuurwerk 

en het bewegen van andere gemeenten binnen de veiligheidsregio tot een dergelijk verbod. 

→ Aangenomen 

10 juni - Wonen en werken in een groen Nijmegen 

Motie met oproep om het behoud van zoveel mogelijk groenvolume en ecologische waarde als 

uitgangspunt in de gebiedsvisie en bestemmingsplannen voor het gebied de Winkelsteeg op te nemen. 

→ Verworpen 

10 juni - Sluit Nijmeegs groen niet uit! 

Amendement met de oproep om de bestemming van het gebied de Winkelsteeg te wijzigen tot 

bedrijvigheid, wonen en groen in plaats van alleen bedrijvigheid en wonen. 

→ Verworpen 

10 juni - Erken de intrinsieke waarde van bomen 

Motie om de intrinsieke waarde van bomen te erkennen en als uitgangspunt op te nemen in nieuw 

bomenbeleid.  

→ Verworpen 

10 juni - Kappen met kappen 

Motie met verzoek om voor alle bomen in Nijmegen een kapvergunning in te voeren en niet langer toe 

te staan dat bomen mogen worden gekapt voordat de bezwaartermijn is verstreken. 

→ Verworpen 

10 juni - Voldoe aan groene klimaatafspraken 

Motie met verzoek tot het maken van een uitvoerbaar plan om te voldoen aan nationale en 

internationale afspraken betreffende de uitbreiding van het bomenbestand, en om voldoende financiën 

te reserveren voor de uitvoering van dit plan. 

→ Verworpen 

10 juni - De potentie van Nijmegen: erectie van bos en ander groen 

Motie met verzoek om te onderzoeken wat de potentie is om extra hectares groen te ontwikkelen in 

combinatie met woningbouw, energieprojecten, waterberging en biodiversiteit, om verticale bossen te 

plaatsen bij hoogbouw en in de begroting van komende jaren rekening te houden met de financiering 

van voldoende groen conform het Klimaatakkoord. 

→ Verworpen 

  

“ Vanaf nu hoeven longpatiënten dus niet onnodig 

extra te lijden met oud en nieuw; hoeven artsen 

niet meer op volle sterkte op hun post te blijven 

om ogen en vingers te redden; worden natuur en 

milieu minder aangetast en wordt dieren een 

nacht van ongekende stress en angst bespaard. ”   
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10 juni - De warmte uit, de lanen in 

Motie met verzoek om zoveel mogelijk extra financiële middelen te bewerkstelligen om laan- en 

straatbomen aan te planten en om rekening te houden met deze aanplant bij weg- en 

rioolvernieuwingen, omdat dergelijke bomen een belangrijke functie hebben bij het koel houden van 

stedelijke gebieden. 

→ Verworpen 

10 juni - Zijn 10.000 bomen 1001 nacht geworden? 

Motie met verzoek om te onderzoeken of bomen en struiken die in een grote boomplantactie werden 

aangeplant nog in leven zijn en of een (inspannings)verplichting tot instandhouding van bomen kan 

worden meegegeven aan de partijen die de bomen hebben ontvangen. 

→ Verworpen 

8 juli - Liever een stijve hark dan een bladblazer in het park 

Motie met GroenLinks met het verzoek om blad in de openbare ruimte te laten liggen, om op 

aangewezen plekken blad te verzamelen als overwinteringsplek voor dieren, om het gebruik van 

bladlazers te minimaliseren en waar het toch nodig is alleen nog elektrische bladblazers te gebruiken en 

om woningbouwcorporaties, onderwijsinstellingen en dergelijke op te roepen zich bij deze wensen aan 

te sluiten.  

→ Aangenomen 

24 juli - Geen exclusie van natuurinclusie 

Motie met verzoek om een visie op natuurinclusief bouwen te ontwikkelen, om in prestatieafspraken 

op te nemen dat toekomstig nieuwbouw- en renovatieplannen van woningcorporaties duurzaam én 

natuurinclusief moeten zijn en om duidelijk te maken aan woningcorporaties wat onder natuurinclusief 

wordt verstaan. 

→ Verworpen 

24 juli - Help bewoners in hun groen te blijven 

Motie met verzoek dat woningcorporaties bewoners voldoende compenseren voor ‘oud groen’ dat 

sneuvelt in hun tuinen tijdens bouwprojecten zodat na nieuwbouw/renovatie een gelijkwaardige 

hoeveelheid groen kan worden aangelegd, omdat dergelijk ‘oud groen’ grote waarde heeft met 

betrekking tot klimaatverandering, koeling, biodiversiteit, gezondheid en het afvangen van fijnstof. 

→ Verworpen 

23 september - Maak bouwmarkt, tuincentrum, tankstation en restaurant energieneutraal en all-

electric 

Motie met oproep om alles eraan te doen dat de geplande faciliteiten in Ressen all-electric worden. 

→ Verworpen 

23 september - Verminder stikstofemissie in Ressen 

Motie met het verzoek om voor de uitvoering van de plannen in Ressen maatregelen ter reductie en 

mitigatie van stikstof te verduidelijken, een ADC-toets uit te voeren, de gevolgen van de verwachte 

stikstofemissie in kaart te brengen en aangetaste natuur te compenseren. 

→ Verworpen 
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23 september - Een hermelijn kan er zijn 

Oproep om een fatsoenlijke natuurtoets te laten uitvoeren in Nijmegen Ressen naar het voorkomen van 

kleine marterachtigen in het plangebied. 

→ Verworpen 

23 september - Gebruik gezond verstand: in Ressen geen ongezond fastfoodrestaurant! 

Oproep om bij de plannen in Nijmegen Ressen in te zetten op innovatieve en dier-, milieu- en 

klimaatvriendelijke horecaconcepten. 

→ Verworpen 

23 september - Alle belanghebbenden hebben mogelijk recht op beroep 

Amendement met oproep om in overeenstemming met het advies aan het Europese Hof aan het 

bestemmingsplan Nijmegen Ressen toe te voegen dat alle belanghebbende beroep moeten kunnen 

aantekenen, niet alleen belanghebbenden die tijdig bezwaar hebben ingediend. 

→ Verworpen 

25 november - Auto delen? Bedankt voor je inzet! 

Motie met oproep tot onderzoek over hoe de samenwerking met diverse deelauto platforms kan 

worden vormgegeven, zodat mensen die gebruik maken van deel- of leenauto’s voordelig kunnen 

parkeren bij een bezoek aan Nijmegen. 

→ Aangenomen 

25 november - Tweede auto noodzaak? 

Amendement met oproep om de prijzen voor parkeervergunningen in de Parkeernota 2020-2030 

zodanig aan te passen dat het in gebruik nemen van een meerdere auto’s wordt ontmoedigd.  

→ Verworpen 

25 november - Beweeg in vrijheid naar gezond geluk 

Motie met de oproep om gezonde voedingskeuzes te stimuleren, zorgverleners en mensen met een 

beperking hierbij te betrekken en om bewegingsmogelijkheden toegankelijker te maken voor mensen 

met een verstandelijke en/of lichamelijke beperking. 

→ Aangenomen 

16 december– Nimweegs hert feur ut vliegend hert 

Motie met verzoek om onderzoek te doen naar het aantal vliegende herten in Westermeerwijk en om 

hun leefgebied te beschermen, te verbeteren en uit te breiden in overeenstemming met nationale en 

internationale afspraken en wetgeving. 

→ Verworpen 

  

“ Het leefgebied van het vliegend hert is erg 

versnipperd binnen de vier belangrijkste leefgebieden, 

dat maakt de soort erg gevoelig. Bij geen verandering 

van de huidige omstandigheden ziet het 

toekomstperspectief er voor de soort ongunstig uit. ”  
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16 december– Trail & error in Westermeerwijk 

Motie met verzoek om nieuwe mountainbike trails in Westermeerwijk per omgaande te sluiten en te 

verwijderen en om de natuur daar terug te brengen in de staat van vóór de aanleg. 

→ Verworpen 

16 december– Wet houden is wet handhaven 

Motie met verzoek om strenger te handhaven op mountainbikers die zich buiten toegestane paden 

bevinden of onveilig rijden in het bos van Westermeerwijk en om ervoor te zorgen dat conflicten en 

(bijna) ongelukken tussen diverse groepen recreanten laagdrempelig kunnen worden gemeld. 

→ Verworpen 

16 december– Biodiverse natuur, zonder nut juist waardevol 

Motie mede ingediend door Groen Links met verzoek om de intrinsieke waarde van natuur te erkennen, 

om in diverse regionale samenwerkingsverbanden meer in te zetten op vergroting van biodiversiteit en 

op natuur die niet direct van nut is voor de mens maar wel voor dieren en planten. 

→ Aangenomen 

16 december– Natuurlijk! Ook goed natuuronderzoek gaat volgens de regels 

Motie met verzoek om bij projecten te voldoen aan nationale en internationale natuurwetgeving, om 

natuuronderzoeksbureaus in te schakelen die fatsoenlijke natuurtoetsen uitvoeren en om 

omwonenden, natuurorganisaties en wetenschappers met kennis te betrekken bij de projectplannen. 

→ Aangenomen 

 

Initiatiefvoorstellen 

10 juni  – Initiatiefvoorstel Warmtevisie zonder biomassaverbranding 

Oproep om de Warmtevisie en alle daaruit voortvloeiende documenten zodanig aan te passen dat 

biomassa als transitiebrandstof wordt uitgesloten en dat mogelijkheden om nieuwe biomassacentrales 

te bouwen worden uitgesloten.  

→ Aangenomen  

“ Biomassaverbranding is niet duurzaam. Steeds 

meer wetenschappers waarschuwen dat 

biomassaverbranding klimaatverandering versnelt, 

ontbossing bewerkstelligt en resulteert in 

biodiversiteitsverlies. Biomassaverbranding in 

kleinere biomassacentrales levert bovendien 

gezondheidsschade op bij omwonenden. ” 
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Schriftelijke en mondelinge vragen 

▪ Bomenkap 

▪ Het aantal mensen bij huwelijksvoltrekkingen en babsen tijdens de coronacrisis 

▪ Investeringen in de Omgevingsdienst Regio Nijmegen in het kader van de Omgevingswet 

▪ Het kunnen doorwerken van diernambulancepersoneel, dierverzorgers, 

dierenwelzijnsinpecteurs en dierenartsen tijdens de coronacrisis 

▪ Aandacht voor dierenmishandeling bij huiselijk geweld tijdens de coronacrisis 

▪ Het gebruik van bestrijdingsmiddel Xentari voor de bestrijding van de eikenprocessierups en 

selectievere maatregelen zoals het aanlokken van natuurlijke vijanden 

▪ Mountainbike trails in het leefgebied van vliegende herten, een streng beschermde diersoort 

▪ Het functioneren van Dierenambulance Nijmegen, bereikbaarheidsdierenartsen en hoge bel- 

en spoedconsulttarieven 

▪ Benzeenemissie Asfalt Productie Nijmegen in het kader van luchtkwaliteit  

▪ Vragen over de reikwijdte van een lokaal vuurwerk 

  

“ Dieren mag niet de noodzakelijke zorg  

worden onthouden en mensen die 

noodzakelijke zorg geven aan dieren, evenals 

het publiek, mogen juist ook tijdens deze 

coronacrisis geen onnodig risico lopen. ” 
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Successen die we in 2020 vierden 

▪ Bij het aanbod in het bedrijfsrestaurant in het Stadhuis Nijmegen wordt voortaan het concept 

‘Carnivoor, geeft het door!’ toegepast: vegetarisch eten is de norm en voorkeuren voor vlees 

moeten worden doorgegeven 

▪ Voortaan worden in Nijmegen minder (vervuilende) bladblazers gebruikt zodat meer gevallen 

blad blijft liggen voor vogels en insecten 

▪ Bij de jaarwisseling van 2020 op 2021 geldt een vuurwerkverbod in Nijmegen: meer rust voor 

mens, dier en natuur 

▪ Het Sinterklaasfeest in Nijmegen wordt voortaan zonder Zwarte Piet gevierd 

▪ Biomassa wordt als transitiebrandstof uitgesloten en er worden in Nijmegen geen nieuwe 

biomassacentrales gebouwd 

▪ De gemeente gaat beter samenwerken met deelauto platforms zodat parkeren voordeliger 

wordt voor mensen die Nijmegen willen bezoeken met deel- of leenauto’s 

▪ De gemeente gaat gezonde voedingskeuzes stimuleren en mensen met een beperking en 

zorgverleners beter hierbij betrekken 

▪ De gemeente gaat bewegingsmogelijkheden toegankelijker maken voor mensen met een 

lichamelijke en/of verstandelijke beperking 

▪ De mountainbikeroute in het bos van Westermeerwijk wordt gesloten zodat het bos en zijn 

bewoners, onder andere het beschermde vliegend hert, weer tot rust kunnen komen 

▪ De intrinsieke waarde van natuur wordt erkend en natuur die niet direct van nut is voor de mens 

wordt meegenomen in de regionale agenda 

▪ In regionale samenwerkingsverbanden wordt meer ingezet op vergroting van biodiversiteit 

▪ Bij toekomstige projecten worden natuuronderzoeksbureaus ingeschakeld die fatsoenlijke 

natuuronderzoeken en quick scans uitvoeren om vast te stellen of zich beschermde plant- of 

diersoorten in een plangebied bevinden  
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Partij voor de Dieren Nijmegen 

laat haar stem horen! 
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Tot slot  

Hoewel we tevreden terugkijken naar 2020 en de successen die we hebben gerealiseerd ondanks de 

impact van corona, zijn we niet achterover gaan leunen. 

Inmiddels zijn we actief met het stellen van politieke vragen, het doorspitten van nieuwe stapels 

stukken, het vormgeven van de agenda voor het laatste jaar van deze raadsperiode, het doen van 

voorstellen, enzovoort enzovoort. Daarover rapporteren we graag in het volgende jaarverslag. 

Mocht je de nieuwsgierigheid niet kunnen bedwingen, volg ons dan via de livestreams van onze 

debatten, onze website en onze sociale mediakanalen. Momenteel staan bij ons onder andere bomen 

en bomenkap hoog op de agenda, net als luchtkwaliteit, stadsontwikkeling en bouw en de 

dierenwelzijnsnota die er na lang trekken eindelijk gaat komen. 

Toen de Partij voor de Dieren in 2018 met twee zetels nieuw in de Nijmeegse gemeenteraad werd 

gekozen, durfden we nog niet te dromen dat we in drie jaar voor elkaar zouden krijgen wat we 

daadwerkelijk al voor elkaar hebben gekregen. Onze blik staat dan ook niet alleen gericht op het laatste 

jaar van deze raadsperiode, maar ook op de gemeenteraadsverkiezingen van maart 2022. Hopelijk 

kunnen we dan zetelwinst vieren, waardoor we onze slagkracht kunnen versterken en werken aan nog 

meer successen. 

 

 

 


